
 

 

IZVJEŠĆE S KONZULTACIJSKOG SASTANKA U SKLOPU PILOT-PROJEKTA „ZONA 

POSEBNOG UPRAVLJANJA U UVALI ZAMBRATIJA (UMAG)“ 

  

Vrijeme održavanja: 27. travnja 2017. godine s početkom u 17:00 sati 

Mjesto održavanja: Gradska vijećnica Grada Umaga 

Sudionici: Predstavnici javnog sektora, turističkog sektora, ronilačkih i ribičkih klubova te civilnog 

društva – ukupno 15 

 

Dana 27. travnja 2017. godine s početkom u 17:00 sati održan je konzultacijski sastanak s predstavnicima 

ribarskog sektora, turističkog sektora, ronilačkim i ribičkim klubovima te predstavnicima javnog sektora i 

civilnog društva. Voditelj konzultacijskog sastanka bio je g. Neven Iveša, vanjski stručni suradnik LAGUR-a, 

biolog i ribar.  

 

U uvodnom dijelu g. Danilo Latin, predsjednik LAGUR-a „Pinna nobilis“ pozdravlja sve prisutne i zahvaljuje se 

na odazivu, te daje riječ gđi. Ani Žužić, Voditeljici LAGUR-a „Pinna nobilis“. Ana Žužić je sudionicima 

predstavila Lokalnu akcijsku grupu u ribarstvu „Pinna nobilis“, njenu strukturu i aktivnosti, svrhu osn ivanja i 

financijsku perspektivu LAGUR-a do 2020. godine. Predstavila je aktivnosti pilot-projekta s tematikom 

uvođenja zone posebnog upravljanja u uvali Zambratija. Nakon predstavljanja LAGUR -a, uslijedila je 

prezentacija gđe. Danijele Mioković, savjetnice za ribarstvo iz Savjetodavne službe, koja je sudionicima 

detaljnije govorila o Europskom fondu za pomorstvo i  ribarstvo (EFPR) i njegovim prioritetima, o Operativnom  

programu za pomorstvo i ribarstvo RH te o primjerima dobre prakse projekata koji povezuju ribarstvo i turizam  

u Europskoj uniji. Pojasnila je prisutnima stanje ribarstva u EU te istaknula da je zabilježen kontinuirani pad 

prihoda i zaposlenosti. Pojasnila je što je FARNET – Europska mreža ribarstvenih područja koja povezuje sva 

ribarstvena područja u EU. U završnom dijelu svoje prezentacije predstavila je primjere dobre prakse projekata 

LAGUR-a. 

 

U drugom dijelu sastanka, nakon kratke stanke, g. Neven Iveša je predstavio sudionicima dva video zapisa o 

mogućnostima uspostave zone posebnog upravljanja i održivog ribarstva u Španjolskoj i Hrvatskoj. 

 



 

 

Nakon predstavljanja video zapisa voditelj konzultacijskog sastanka otvara raspravu sa sudionicima sastanka 

o potencijalu pilot-projekta. Na sastanku su prisustvovali čelnici Grada Umaga, dogradonačelnik g. Mauro 

Jurman te pročelnik UO za prostorno uređenje i zaštitu okoliša g. Vladimir Jakovac koj i su iskazali podršku za 

nastavak aktivnosti. G. Jurman je naveo da smatra da interesantna arheološka i biološka nalazišta svakako 

mogu doprinijeti produženju turističke sezone odnosno obogaćivanju turističke ponude. Napomenuo je 

važnost da provedbom pilot-projekta niti jedna skupina ne bude oštećena, te da treba razviti  ravnopravni model 

razvoja zone. Grad Umag je otvoren za razgovore i daljnje aktivnosti vezane za postupak valorizacije  uvale 

Zambratija i okolnih područja. G. Iveša se nadovezuje i ističe da je cilj konzultacijskog sastanka da se iznesu  

dodatni prijedlozi i inicijative u svrhu valorizacije uvale te diversifikacije sektora ribarstva te daje riječ Ani Žužić  

da prisutnima objasni koje su predviđene aktivnosti u narednim fazama  provedbe pilot-projekta. Ana Žužić 

objašnjava da se kroz dosadašnje radionice došlo na ideju da se u prvoj fazi napravi podmorsko edukativna 

staza. Objašnjava da će se u narednom razdoblju u sklopu pilot-projekta provesti aktivnosti mapiranja i 

biološka studija, te da će se pokušati, osim važnih arheoloških nalazišta, naglasak dati i na bioraznolikost 

podmorja. Nakon dobivanja rezultata vidjet će se postoje li temelji i  realna mogućnost osmišljavanja 

podmorske edukativne staze. U kasnijim fazama se može realizirati svojevrsni interpretacijski centar ribarstva, 

replika sojenice, reljef na kopnu uvale Zambratije i slične inicijative.  

 

Gđa. Badurina iz ronilačkog centra iskazuje nedovoljnu razvijenost ronilačkog turizma na LAGUR području , 

iako je velika potražnja za takvom vrstom ponude. Smatra da nema iskorištenosti kapaciteta i potencijala u 

skladu s mogućnostima. Napominje da postoji potražnja za edukacijom novih ronioca, te da je sve više djece 

zainteresirano za ronilački sport.  

 

G. Anton Vrbat, predstavnik Športskog ribolovnog društva Udica, zainteresiran je za razvoj sportskog ribolova, 

ali i za projekte povećanja ribljeg fonda. Uz suglasnost Grada Umaga od 2014. godine ŠRD Udica započela 

je s provedbom ideje o izradi umjetnih brakova na području grada Umaga. Trenutno je  u postupku provedba 

studije i financiranje istraživanja, kao i izmjena prostornog plana kojim bi se namijenilo područje za izgradnju 

tzv. umjetnih brakova. Zajedno s nalazištima u uvali Zambratija g. Vrbat smatra da bi se mogla stvoriti  

kvalitetna i održiva turistička ponuda koja bi doprinijela prepoznatljivosti Umaga.  

 



 

 

Lea Konjević, direktorica marketinga u Istraturistu, pohvalila je inicijativu LAGUR-a i napomenula da potražnja 

od strane turista je sve više okrenuta dodatnim sadržajima. Valorizacija lokalnog područja i autohtonog 

proizvoda je sigurno nešto što je interesantno turistima i na čemu treba raditi, te su otvoreni za buduću 

suradnju u tom smjeru.  

 

Cristina Vojić Krajcar predstavnica Turističke zajednice Istarske županije je također pohvalila aktivnosti  

LAGUR-a. Napominje da TZ Istarske županije podržava navedenu inicijativu i provedbu pilot-projekta, te da 

se svakako mogu uključiti u proces promocije uvale Zambratija ukoliko se stvori zanimljiv turistički proizvod.  

 

Ida Koncani Uhač se uključuje u raspravu kako bi predstavnicima Istraturista i TZ Istarske županije detaljn ije 

pojasnila važnost nalazišta u uvali Zambratija. Gđa. Koncani Uhač napominje da je uvala Zambratija s 

arheološkog i povijesno-kulturnog aspekta trenutno najvažnije nalazište na području Mediterana i poznato je 

na svjetskoj razini.  

 

Davor Rašin, predsjednik Udruge ljubitelja mora i kulturnih znamenitosti „Savudrijska batana – batana 

salvorina“ koristi priliku da se zahvali LAGUR-u koji je prepoznao važnost i vrijednosti ideje Udruge i krenuo u 

provedbu ovog pilot-projekta. Ukratko objašnjava aktivnosti udruge koje su usmjerene u pokretanje malog 

muzeja ribarstva u Savudriji u sklopu kojeg se nalazi antikna radionica s alatima gdje su se nekada proizvodile 

savudrijske batane.  

 

U nastavku rasprave Danilo Latin se nadovezuje na izlaganje gđe. Koncani Uhač, napominjući da su osim 

podvodnih nalazišta na kopnu u Zambratiji nađeni  ostaci rimske vile. Gđa. Koncani Uhač potvrđuje nalazak i 

objašnjava da je u sklopu vile, blizu obale na dubini od nekoliko metara, pronađen rimski lukobran, a pored 

nalazišta brodice nalazi se i cesta iz rimskog doba jako dobro očuvana.  

 

U posljednjem dijelu sastanka, vodila se rasprava o mogućim scenarijama daljnjeg razvoja projekta te su se 

svim sudionicima jasno predstavile moguće inicijative u bližoj budućnosti.  

 

 


